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»قهوه ترک« نیامده حاشیه ساز شد
سوء تفاهم برای صحنه ای در ترکیه

سریال پلیسی »قهوه ترک« با بازی حامد بهداد 
که اعلام شده پخش آن از اوایل خرداد ماه در شبکه 
نمایش خانگی آغاز می شود، پس از انتشار تیزر 
با حاشیه هایی همراه شده که حالا توضیح پلتفرم 

پخش کننده را به همراه داشته است.
به گزارش ایسنا، سریال »قهوه ترک« قرار است 
از فردا ـ چهارشنبه ـ سوم خرداد ماه پخش خود را 
آغاز کند و پیش از انتشار با حاشیه ای در ارتباط با 
تیزر مواجه شده است که پلتفرم را وادار به ارائه 

توضیحاتی کرده است.
بر این اساس پلتفرم فیلم نت در مطلبی درباره 
آورده  ترک«،  »قهوه  سریال  از  منتشرشده  تیزر 

است:
»انتشار تیزری از سریال »قهوه ترک« محصول 
جدید فیلم نت که هنوز پخش آن آغاز نشده است، 
باعث برخی برداشت ها از فضای کلی سریال شده 
که بدین وسیله اعلام می شود سریال »قهوه ترک« 
در ترکیه ضبط شده و هیچ کدام از صحنه های آن در 
ایران نبوده است. همچنین تیزر منتشر شده مربوط 
به صحنه ای است که در ترکیه و با حضور عوامل 
ترکی ضبط شده است و فضای آن کلیت سریال را 

نمایندگی نمی کند.
آن  پخش  زودی  به   که  ترک«  »قهوه  سریال 
با  می شود،  آغاز  ذیربط  نهادهای  مجوزهای  با 
فیلمنامه ای ثبت شده و مجوزدار ساخته شده است 
و یکی از سریال های باکیفیت و با استانداردهای 

شبکه نمایش خانگی خواهد بود.«
سارا  بهداد،  حامد  گزارش،  این  اساس  بر 
رسول زاده، امیر جعفری، مجتبی پیرزاده، محمد 
ولیزادگان، امیر نوروزی، بهاره کیان افشار و شاهرخ 
ترک«  بازیگران سریال »قهوه  از جمله  فروتنیان 

هستند.
فیلمنامه این مجموعه توسط محمد رضایی راد بر 
اساس طرحی از نغمه ثمینی و محمد رضایی راد 
پیشتر  ثمینی  نغمه  است.  درآمده  نگارش  به 
»شهرزاد«  سریال  نگارش  فتحی  با حسن  همراه 
در  بیشتر  که  هم  رضایی راد  و  بود  عهده دار  را 
فیلمی  دارد، در  فعالیت  نمایشنامه نویسی  حوزه 
نام »چوپان  با  پور  کارگردانی سیروس حسن  به 

دروغگو« با ثمینی همکاری داشته است.
»قهوه ترک« به تهیه کنندگی محمد شایسته و 
کارگردانی علیرضا امینی ساخته شده است. امینی 
چند سال قبل سریال »تعطیلات رویایی« را برای 

پخش در نوروز ۱۳۹۷ تلویزیون ساخت.

 آغاز ساخت »زخم کاری ۲«
با جواد عزتی

فیلمبرداری فصل دوم سریال »زخم کاری« با 
نام »بازگشت« آغاز شد.

عمومی  روابط   از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
نام  با  کاری«  »زخم  دوم  فصل  تولید  سریال، 
»بازگشت«، به کارگردانی محمدحسین مهدویان 
کلید  تخت کشیان  محمدرضا  تهیه کنندگی  و 

خورد.
عنوان  با  »زخم کاری«  جدید  فصل   در 
فصل  بازیگران  حضور  بر  علاوه  »بازگشت« 
قبل، از جمله: جواد عزتی، رعنا آزادی ور، الهه 
حصاری، مرتضی امینی تبار، سعید چنگیزیان 
کامبیز  چون  بازیگرانی  هاشمی،  جواد  سید  و 
الناز ملک به گروه،  دیرباز، مهران غفوریان و 

اضافه شده اند.
قلم  به   کاری«  »زخم  دوم  فصل  فیلمنامه 
نجفی،  میلاد  شامل:  نویسندگان،  از  گروهی 
به  بحرینی  علی  بهروز،  اعظم  اکبرنژاد،  میلاد 
نگارش  به  مهدویان  محمدحسین  سرپرستی 
درآمده است. چند چهره جدید بازیگری نیز برای 
نخستین بار در سریال »زخم کاری ۲؛ بازگشت« 

بازی می کنند.
 فصل دوم سریال »زخم کاری« برای پخش 

اختصاصی از پلتفرم »فیلیمو« تولید می شود.

اتفاقی که برای اولین بار در 
نمایشگاه کتاب افتاد

نمایشگاه  در  نخستین  سال  برای  کتابفروشان 
مجازی  صورت  به  البته  تهران  کتاب  بین المللی 

شرکت کردند که حضورشان کم حاشیه نداشت.
به گزارش ایسنا، یکی از ایرادهایی که همیشه 
نسبت به نمایشگاه کتاب تهران وجود داشت، رکود 
نسبی کتابفروشان پیش، در حین و پس از برگزاری 

نمایشگاه کتاب بود.
نمایشگاه  سی وچهارمین  برگزاری  از  پیش 
بین المللی کتاب تهران، علی  رمضانی، قائم مقام 
برای  کرد،  اعلام  نمایشگاه  دوره  این  و سخنگوی 
برطرف شدن این شبهه که نماشگاه کتاب به کسب 
و کار کتابفروشی ها نقصان وارد می کند، تصمیم 
گرفته شده است که کتابفروشان نیز در نمایشگاه 
حضور داشته باشند و به این ترتیب اضافه شدن 
بخش  در  البته  کتاب  نمایشگاه  در  کتابفروشان 
نمایشگاه  متفاوت  ویژگی ها  از  یکی  مجازی اش، 
کتاب ۱۴۰۲ با سال های دیگر بود؛ البته فقط ۲۱۰ 
کتابفروش در نمایشگاه شرکت کرده بودند که ۴۳ 
کتاب فروشی از استان تهران و ۱۶۷ کتاب فروشی 
از سایر استان ها بودند. هرچند حضور آن ها در 
نمایشگاه با اعتراض برخی از ناشران همراه شد و 
آن ها دلیل برگزاری نمایشگاه را حمایت از ناشران 
می خوانند و معتقدند حضور کتابفروشان توجیهی 
در نمایشگاه نداشت. فروشگاهی شدن نمایشگاه 
بیش از پیش، احتمال این که کتابفروشان کتاب 
به صورت  کتاب  عرضه  بفروشند،  غیرقانونی 
چندنرخی با قیمت های پیشین یا کمتر از ناشر، 
همچنین موجودی محدود کتاب و تأمین موجودی 
آن ها از موضوعاتی بود که در هنگام اعلام حضور 

کتابفروشان مطرح می شد.
مثلا ناشری در واکنش به این خبر گفته بود: 
»آن وقت برای ناشران چه مزیتی دارد که در چنین 
نمایشگاهی شرکت کنند؟ مزیت نمایشگاه کتاب 
درواقع تضاد منافعی بود که ایجاد می شد )درست 
یا نادرست( و ناشر سالی یک بار به طور گسترده 
به خریدار نهایی متصل می شد که بتواند نقدینگی 
تأمین کند. اگر کتابفروشان هم هستند، خب من 
خریدار ترجیح می دهم کتاب هایم را با تخفیف و 
به صورت یک جا از یک کتاب فروشی بخرم، همه 
هم یک جا به دستم برسند، تا این که دانه دانه از 

صفحات ناشران انتخاب و ده بار پرداخت کنم.«
یا ناشر دیگری عنوان کرده بود: »اگر قرار بر این 
است چرا این همه هزینه و گرفتاری؟! به راحتی 
می توان در یکی از همان طرح های فصلی نمایشگاه 
را تا حدی وسیع تر برگزار کرد؟ اگر قرار باشد به 
فرض کتاب های من ناشر در مدت نمایشگاه در 
فروش  به  کتابفروش  عناوین  با  دیگر  محل های 
هست؟  ناشر  خود  حضور  به  نیازی  چه  برسد 
کتابفروش بر حسب همان روال معمول کتاب های 
ناشران را می خرد و با چک های چندماهه تسویه 
می کند!« ناشر دیگری هم با اشاره به این که ناشران 
کتاب ناشران را با چک های مدت دار و با تخفیف 
می خرند، حضور آن ها را میخ برای تابوت ناشران  
عنوان کرده از مسئولان خواسته بود، همه جوانب 
این طرح را سنجیده و مزایا و معایبش را ببینند 
و یک شبه تصمیم نگیرند. دونرخی شدن کتاب هم 
از دیگر موضوعاتی بود که ناشران درباره آن گفته 
بودند: »کتاب آماده شده توسط ناشران برای عرضه 
در نمایشگاه چاپ جدیدتر بوده و قیمت بالاتری 
در  ناشر  همان  کتاب های  به  نسبت  بالطبع  هم 
موجودی کتابفروشی دارند و قطعا کتاب های یک 
با دو قیمت در نمایشگاه موجود می شود.  ناشر 
اندک  هم  کتابفروشان  موجودی  این که  ضمن 
است که کسر آوردن موجودی در نمایشگاه توسط 
کتابفروش عوارضی دارد که این جا بهتر است بیان 
این گونه مطرح شده  نشود.« دیدگاه دیگری هم 
بود: »شرکت کتابفروشان در نمایشگاه کتاب، حتی 
به صورت مجازی، تمام ساختار نمایشگاه را، چه 
از لحاظ فرهنگی )که محلی برای تبادل نظر بین 
و چه  باشد(  آثار می بایست  و مخاطبان  ناشران 
از نظر اقتصادی )عدم  فروش آثار ناشران دیگر و 
ارتباط مخاطب با ناشر مستقیم اثر( زیر سؤال برده 

و کاری صددرصد غلط و غیرقابل دفاع است.«
همچنین فعال نشر دیگری گفته بود: »با توجه 
اغلب  کتابفروشان  حاکم،  اقتصادی  شرایط  به 
به صورت تک یا دو نسخه ای کتاب ها را از ناشران 
کتابفروشان  توسط  کتاب ها  آیا  می کنند،  خرید 
به صورت موجودی یک یا دو عددی در سامانه ثبت 
از کتابفروش  شده؟ و اگر به هر دلیلی خریدی 
شکل گرفت، و موجودی نداشت، به چه نحو عمل 
می شود. و موارد بسیار دیگری که قبلاً بیان شد.«

فرهنگی، گردشگری  میراث  وزیر  ایسنا،  گزارش  به 
جمع  در  خردادماه  دوم  سه شنبه  صنایع دستی  و 
خبرنگاران درباره مشخص نبودن آمار اشیاء منقول، 
با توجه به اتفاقی که در موزه همدان رخ داد و مولاژ 
آثار تاریخی را به جای اثر اصلی در مخزن نگهداری 
کرده بودند تا اتفاق اخیر در کاخ سعدآباد و افشا شدن 
ماجرای خروج فرش های نفیس آن و اقدام و توضیح 
وزارت میراث فرهنگی دراین باره گفت: درباره فرش های 
سعدآباد یک پرونده ای مربوط به سال های ۹۵ - ۹۴ 
است و با این که مربوط به این دوره نبوده اما دستور 
بررسی آن را داده ام. حراست بعد از صحبت با نهادهای 
قابل  هنوز  که  کرد  ارائه  مقدماتی  گزارش  مختلف، 

استناد نیست.
او افزود: در جریان باشید غیر از این اتفاق که به 
مجموعه  آن  خود  است،  مربوط  مختلف  دوره های 
)کاخ سعدآباد( به طور کامل در اختیار میراث فرهنگی 
اختیار  در  سعدآباد  کاخ  از  بخشی  بعنی  نیست، 
دستگاه های دیگر است که وظایف قانونی شان را انجام 
می دهند. من خواستم که اطلاعات آن را استخراج کنند، 
حتما باید اطلاعات به نظر مردم برسد تا مسأله روشن 

شود، هم اصل قصه و هم کیفیت و چگونگی آن.
دستی،  و صنایع  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر 
و  نکرد  تایید  را  موزه ها  اقلام  آمار  بودن  نامشخص 
گفت:  این آمار در بین تمام موزه ها مشخص است، 
یعنی امین  اموال ها به عدد نسبت به تمام اشیاء منقول 
تاریخی تعهد و پرونده دارند و امضا می دهند. ممکن 
است علی رغم همه قوانین یک جا تخلف شود، حتما 
پیگیری و برخورد می شود. ما روی امین اموال ها خیلی 
حساسیم. اخیرا در دولت گزارشی دادم و مجوزی ویژه 
از سازمان اداری استخدامی گرفتیم فقط برای جایگزین 
کردن امین اموال ها. بنابراین تخلف های موردی خیلی 
ملاک نیست، آنچه برای ما مهم است آمار دقیق و 

حفظ و حراست از آن ها است که انجام می دهیم.
ضرغامی درباره بازگشت فلزیاب ها به چرخه مصرف 
سال های  در  دفاع  وزارت  به  آن ها  واگذاری  از  پس 
گذشته و ضرورت امحاء و معدوم کردن آن ها، اظهار 
اگر  این اخطار داده شده که  یگان حفاظت  به  کرد: 
داده اند  که  تعهدی  مطابق  دانش بنیان  شرکت های 
مواد  امحاء  مثل  کنند،  استفاده  فلزیاب ها  از  نتوانند 
مخدر کشف شده، یک برنامه هم برای معدوم سازی 

فلزیاب ها بگذاریم تا تکلیف خیلی ها روشن شود.
و  ضبط  فلزیاب های  ما  دوره  در  کرد:  اضافه  او 
کشف شده، در انبار نگهداری شده که هزینه آن برای 
ما سخت است. اگر شرکت های دانش بنیان نتوانستند 
مطابق تعهد از آن ها استفاده کنند، حتما باید معدوم 

شوند.
دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر 
درباره آخرین تصمیم های گرفته شده برای تعامل ایران 
با کشورهای عربستان و مصر  اظهار کرد:  گردشگری 
پیش ران روابط سیاسی ایران با دیگر کشورها می تواند 
باستانی  تمدن  که  کشورهایی  درباره  به ویژه  باشد. 
دارند، مثل مصر. بنابراین پیشنهاد ما این است که 
هرگونه ارتباط دیپلماتیک با مصر از طریق گردشگری 
با وزارت خارجه و  را در گفت وگوها  این  انجام شود. 
می کنیم.  پی گیری  و  کردیم  مطرح  دستگاه ها  دیگر 
یکطرفه  باید  گردشگری  تقویت  برای  معتقدیم  ما 
روادید لغو شود و در این باره تلاش می کنیم و بارها 
اطلاع رسانی کرده ایم و وزارت امور خارجه هم تا حدی 
با ما هم عقیده است، ولی ملاحظات دیگری در کشور 
است که در کمیسیون های مختلف بررسی می کنیم و 

امیدواریم به نتیجه برسانیم.
دستی  وصنایع  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر 
باید راه ورود گردشگر به کشور را تسهیل  گفت: ما 
کنیم. حداقل آنچه به خودمان مربوط است، اگر بتوانیم 
ما  رقبای  از  بیشتر  خیلی  ما  کشور  برداریم  را  موانع 

ظرفیت گردشگری دارد.
ضرغامی در ادامه این سخنان با اشاره به توئیتی که 
چندی پیش با استناد به اظهارات یونسی، وزیر اسبق 

اطلاعات مبنی بر این که »بخش ضد جاسوسی، شبکه ای 
را کشف کرده که ماموریت شان، توقف هر اقدام مثبت 
این باره  در  است.«  بوده  ایران  گردشگری  رونق  برای 
توضیح داد: به هر حال موردی بود که در کشور کشف 
شده و من را هم مطلع کردند. البته الان لازم نیست 
مورد اطلاعاتی هم کشف شود. راه می روید مشکلات 
ساختاری را می بینید، برخی تریبون ها که گردشگری را 
درست درک نمی کنند و نمی دانند گردشگری چه ابعاد 
کشور  برای  اجتماعی  و  اقتصادی  فرهنگی،  سیاسی، 
دارد. مثلا وقتی در اردبیل سرمایه گذاری زیادی برای 
رویداد »اردبیل ۲۰۲۳« می شود، بسیاری از سفیران 
خارجی حضور می یابند، معرفی خوبی صورت می گیرد 
و به دنبال آن اقدامات متعددی انجام می شود، ممکن 
است یک صاحب تریبونی این شرایط را متوجه نشود و 
در جمع بزرگی از مردم ضمن انتقاد از وزیر گردشگری، 
اعلام کند مشکل اردبیل اشتغال است و ای کاش به 
جای آقای ضرغامی، آقای مرتضوی ـ وزیر کار ـ می آمد و 
وزیر کار اگر می آمد مشکل اشتغال چوانان اردبیل حل 
می شد. اگر توجه می شد که اشتغال در جیب وزیر کار 
نیست، من باید ایجاد کنم، دستگاه های دیگر باید ایجاد 
کنند، وقتی در اردبیل گردشگری رونق بگیرد، اولین 

نتیجه آن اشتغال است.
دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر 
سپس به آمار اشتغال یک میلیون نفری که از سوی 
سیدابراهیم رئیسی ـ رییس جمهور ـ اعلام شده، اشاره 
کرد و گفت:   سهم وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی از این آمار، ۴۹ هزار نفر بود که صددرصد 
محقق شد. اتفاقا در یک صحت سنجی که از وزارت کار 
ابلاغ شد، وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی در این زمینه مقام اول را کسب کرده است. 
حدود ۵۰ هزار نفر سهم اشتغال که در شورای عالی 
اشتغال، محقق کردیم. ولی معتقدم این آمار شوخی 

است و ظرفیت گردشگری خیلی بالا است.
ضرغامی ادامه داد:  به هر حال بدانید رقبای ما در 
منطقه که ظرفیت  های گردشگری آن ها به هیچ وجه 
قابل مقایسه با ایران نیست، در کنار نفت که منبع 
سرمایه گذاری  گردشگری  روی  است  آن ها  بزرگ 
کرده اند. اگر گردشگری در جمهوری اسلامی رونق بگیرد 
دشمن از هر طریقی استفاده می کند حتی از تریبون ها، 

ساختارهای داخلی و از زبان خودی ها استفاده می کند 
تا گردشگری پا نگیرد و رقبا بتوانند کار کنند.

دستی  صنایع  و  گردشگری  فرهنگی،  میراث  وزیر 
همچنین درباره حذف عنوان میراث فرهنگی از برنامه 
هفتم توسعه، اظهار کرد:  برای نخستین بار در لایحه 
درباره  مستقلی  فصل  کشور،  توسعه  هفتم  برنامه 
ماموریت های وزارتخانه آمده است و بیش از هر زمان 
دیگری احکام متنوع دیگری که نیاز داریم در این برنامه 
آمده است. البته اقدامات تکمیلی درحال انجام است 
و مطمئنم لایحه ای که به مجلس تقدیم می شود از 
میراث  مثل  وزارتخانه  ماموریت  در حوزه  دوره ای  هر 
فرهنگی، غنی تر خواهد بود، ولی برای اولین بار است 
ماموریت های این وزارتخانه به عنوان فصل جدید در 
برنامه توسعه مطرح می شود، معمولا ذیل فرهنگ و 
یا صنایع فرهنگی مطرح می شدیم ولی به دلیل اهمیت 
موضوع، یک مدخل و باب جدید در برنامه باز کردیم 
تا زمینه تقویت آن برای انجام  ماموریت های وزارتخانه 

بیش از گذشته فراهم شود.
ضرغامی درباره وضعیت وخیم اجتماعی و فرهنگی 
تئاتر شهر که با توجه به مشخص شدن حریم آن، بنای 
تاریخی آن پی در پی مورد تعرض و تخریب است، به 
برخی مسائل و آسیب های آن، از جمله مسجدی که 
کنار تئاتر شهر ساخته شده است اشاره کرد و خود را 
یکی از منتقدان جدی این مسجد معرفی کرد و افزود:  
تا کنون دوبار درباره این مسجد گزارش نوشته ام، دفعه 
دوم داخل مسجد رفتم و تاسفم بیشتر شد و مجبور 
شدم حرفی بزنم که خیلی ها گفتند نباید می زدم؛ گفتم 
“به نظرم دست هایی در کار است که این مسجد کنار 
تئاتر شهر ساخته شود تا به مردم گفته شود تئاتر شهر 
قبل از انقلاب و مسجد را بعد از انقلاب ساخته اند؛ 
یعنی ویترینی از کنتراست دو بنا در معرض دید مردم 
قرار دهند و من به ساخت این مسجد مشکوکم؛ یک 
تکه دیوار سیاه، چرا باید دیوار مسجد سیاه باشد؟!” 
پروژه پایان نامه  من در رشته عمران پیش از انقلاب، 
مسجد شاه بود، روی مساجد تحقیق کرده ام؛ در همه 
جا مساجد ورودی باز دارند، یک حوض دارند و کسی 
که وارد مسجد می شود پیش از ورود، خود را آماده 
می کند. آن وقت کنار تئاتر شهر یک مسجد ساخته اند 
که شک برانگیز است. پس من به همه اتفاقات اطراف 

تئاتر شهر انتقاد دارم.
او اضافه کرد: خانه ما نزدیک تئاتر شهر بوده و هر 
وقت پیاده از آن مسیر گذر می کنم، داخل زیرگذر مترو 
هم می روم، آنجا هم مشکلات فرهنگی جدی دارد. چند 
وقت پیش وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درخواستی 
با فاصله ای در حریم  داشت و گفت که قصد دارند 
تئاتر شهر حفاظ شیشه ای قرار دهند تا کسی به دیوار 
بنا آسیبی نرساند. من هم موافقت کردم، اما نمی دانم 
چرا به وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اجازه این کار را 
ندادند. ابتدا فکر کردند مشکل حریم است، که ارتباطی 
ندارد، چون با حفاظ شیشه ای مراقبت می شود، این 
حفاظ مداخله نیست و قابل انتقال است. با این حال، 
موضوع را چهارشنبه سوم خردادماه در جلسه دولت از 
آقای اسماعیلی ـ وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی ـ و آقای 

زاکانی ـ شهردار تهران ـ سوال می کنم.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در 
ادامه این گفت وگو که در جمع خبرنگاران و در حاشیه 
نشست رونمایی از پروژه های مرمت و اقدامات یگان 
حفاظت میراث فرهنگی، انجام شد درباره حذف میراث 
فرهنگی از سرفصل برنامه هفتم توسعه، گفت:  ما دو 
اصل دیگر را به برنامه توسعه پیشنهاد کردیم؛ از جمله 
»حقوق مالکانه«، که البته این حقوق درباره زمین های 
کشاورزی را اجرا کرده ایم و به قانون احتیاج ندارد و مورد 

مصداقی آن زمین های کلاردشت است.  
با  چرا  این که  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  ضرغامی 
وجود این حقوق، موضوع جابه جایی روستاها به ویژه 
از محوطه های تاریخی همچون »چگاسفلی« پیگیری 
نمی شود، اظهار کرد: یک بحث حقوق مالکانه کشاورزی 
است و یک بحث دیگر زمین های مسکونی؛ در اولین 
بازدیدهایم در ایلام نمونه آن را دیده ام. در منطقه ای 
که باید کاوش می شد روستایی بود که قرار بود جابه جا 
شود، زمین هم داده  بودند، ولی ۳۰ سال است که آن 
جابه جایی اتفاق نیفتاده است. مردم که پول ندارند 
خانه بسازند. ما تا حالا با ده ها دستگاه تفاهم کرده ایم. 
با بنیاد مسکن هم تفاهم نامه داریم که البته تا کنون 
بهترین همکاری را با وزارت میراث فرهنگی داشته است. 
ولی یک شبه کار مرمت و جابه جایی اتفاق نمی افتد. ما 
با کدام پول و اعتبار این کار را انجام دهیم؟ به هر حال 

تلاش می کنیم تا جایی که می شود کار را پیش ببریم.

مدیرکل هنرهای تجسمی در مراسم معارفه خود، با بیان اینکه قرار 
نیست همه امور از ابتدا پیگیری و اجرا شود، خاطرنشان کرد: در این 

دوره از تجربیات مدیران گذشته نیز استفاده می شود.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی معاونت هنری، مراسم 
تودیع و معارفه مدیرکل هنرهای تجسمی و روابط عمومی معاونت 
امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد با حضور محمود سالاری، معاون 

هنری و مدیران این معاونت برگزار شد.
در این مراسم محمود سالاری معاون امورهنری وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی، با تودیع عبدالرضا سهرابی مدیرکل هنرهای تجسمی، 
محمد خراسانی زاده را به عنوان مدیر جدید این اداره منصوب کرد. 
همچنین در ادامه این مراسم، معاون هنری وزیر ارشاد، با تودیع 
مسعود الله یاری، مدیر قبلی مرکز ارتباطات و رسانه این معاونت، 

محمدباقر صنیعی منش را به عنوان مدیر جدید این بخش منصوب 
کرد.  در ابتدای مراسم سالاری با بیان تبریک به مناسبت دهه 
کرامت و میلاد حضرت معصومه سلام الله علیها و امام رضا علیه 
السلام، ضمن تشکر از زحمات سهرابی حضور وی در اداره کل 
هنرهای تجسمی را همراه با زحمات و برکات فراوان دانست و گفت: 
امیدوارم معاونت هنری وزارت فرهنگ و ارشاد از تجربیات ایشان  
بهره مند بشود.  سهرابی نیز در سخنان کوتاهی با تشکر از سالاری، 
برای اداره کل هنرهای تجسمی و خراسانی زاده آرزوی موفقیت کرد. 
سپس خراسانی زاده در صحبت های خود ضمن تشکر و قدردانی 
از سهرابی، بیان کرد که در این دوره تمام اهتمام خود و همکارانش 
بر اساس اسناد  اداره کل هنرهای تجسمی  برای پیشبرد اهداف 

راهبردی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است. 

وی گفت که در این دوره از تجربیات مدیران گذشته نیز استفاده 
تکمیل  کرده اند  آغاز  قبلی  مدیران  که  خوبی  کارهای  و  می شود 
خواهد شد و قرار نیست همه امور از ابتدا پیگیری و اجرا شود. 
همچنین تمام حوزه  های تجسمی مانند گرافیک، کاریکاتور، نقاشی، 

سفالگری، مینیاتور و… در فرایند اجرای امور قرار خواهد گرفت.
بعد از این سالاری با تشکر از مسعود الله یاری حضور وی در سال 
گذشته را مفید ارزیابی و بیان کرد که با کمک های وی معاونت امور 

هنری با کمترین حواشی مواجه شد. 
الله یاری نیز در صحبت های خود از معاون امور هنری وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی بابت اعتمادی که به او شده بود تشکر و 
برای دوره جدید مدیریت ارتباطات معاونت هنری آرزوی موفقیت 

کرد.

ضرغامی پاسخ داد

سرقت فرش های سعدآباد و چند ماجرای دیگر
عزت الله ضرغامی اظهاراتی را درباره ماجرای سرقت فرش های کاخ سعدآباد، کشف شبکه جاسوسی علیه گردشگری ایران و رابطه با مصر و رقابت با عربستان 

بیان کرد.

قرار نیست همه امور از ابتدا پیگیری و اجرا شودمدیر جدید هنرهای تجسمی: 

درباره 
فرش های 

سعدآباد یک 
پرونده ای 
مربوط به 

سال های ۹5 
- ۹4 است و با 

این که مربوط 
به این دوره 

نبوده اما دستور 
بررسی آن را 

داده ام

صداوسیما سرانجام تکلیف سریال کیانوش عیاری را مشخص کرد؛ »۸۷ 
متر« از تلویزیون پخش نمی شود. این خبر قطعی است اما اینکه چه سرانجامی 
در انتظار آخرین سریالِ کارگردان باسابقه سینماست، هنوز مشخص نیست. 
مسوولان سیما در پی به توافق رسیدن با پلتفرم ها هستند اما اینکه کدام 

پلتفرم و چگونه، آن هم هنوز مشخص نیست.
چندی قبل رییس صداوسیما از رویکرد جدید این رسانه برای همکاری بیشتر 
با پلتفرم ها خبر داده بود؛ »ساخت برنامه های مشارکتی با تولیدکنندگان شبکه 
نمایش خانگی و حتی خرید رایت برخی از این برنامه ها«. اما به نظر می رسد 
پیش از آنکه برنامه ای از آن طرف )پلتفرم ها( توسط تلویزیون خریداری شود، 

این، تلویزیون است که به فکر فروش سریالش به آن طرف افتاده است.
به  متر«   ۸۷« پخش سریال  تلویزیونی  بینندگان  از  بسیاری  که  حالی  در 
کارگردانی کیانوش عیاری را در سال ۱۴۰۰ انتظار می کشیدند، درنهایت این سریال 
در جدول پخش برنامه های تلویزیونی آن سال قرار نگرفت و پخشش به سال 
بعد موکول شد اما سال ۱۴۰۱ هم خبری از پخش این مجموعه نبود تا امروز که 

در نهایت اعلام شد اصلا قرار نیست سریال عیاری روی آنتن صداوسیما برود.
به گزارش ایسنا، سریال »۸۷ متر« سال ۹۵ کلید خورد و بعد از وقفه های 
چندباره در روند تولید که پاره ای از آن به کمبود بودجه نسبت داده شد و 
بخشی از آن به مشکل کرونا، درنهایت زمستان ۹۹ بود که عیاری موفق شد 

تصویربرداری سریالش را به اتمام برساند.
ساخت این سریال تسویه حسابی مالی محسوب می شد با تلویزیون؛ در 

حقیقت کیانوش عیاری »۸۷ متر« را ساخت تا بدهی اش را به صداوسیما 
بپردازد.

سریال »۸۷ متر« قرار بود تابستان ۱۴۰۰ پخش خود را در ۴۰ قسمت و در 
شبکه یک سیما آغاز کند اما به رغم اعلام صفحه رسمی این سریال در فضای 
مجازی که از پخش این مجموعه در ابتدای مرداد ۱۴۰۰ خبر می داد، همچنان 

از روی آنتن رفتن سریال عیاری خبری نشد.
همزمانی با ماه محرم و صفر و ناهمخوانی این مجموعه با حال و هوای این 
ماه، از دلایلی عنوان شد که باعث شد مدیران در آن زمان از پخش »۸۷ متر« 
صرف نظر کنند و درنهایت مجموعه ای به نام »افرا« مناسب تشخیص داده شد.
البته در آن زمان عیاری هم در گفت وگویی با ایسنا این تصمیم را چنین 
روایت کرد، »اگر سریال از دو هفته پیش هم روی آنتن می رفت، ما آن را می 
رساندیم اما در حال حاضر یکسری کارهایی است که انجام می دهیم. نگرانی 
شبکه از این بابت بود که در میانه راه یک قسمت آماده نباشد و این نگرانی، 
شبکه را به این تصمیم واداشت که سریال دیگری به نام »افرا« را روی آنتن 

ببرد.«
پس از پخش »افرا«، شبکه اول به پخش دو مجموعه تکراری  )از جمله 
و سپس  مقدم«  »خط  مینی سریال  آن هم  از  بعد  کرد.  اقدام  »زیرخاکی«( 
مجموعه تلویزیونی »بعد از آزادی« به کارگردانی محمدعلی باشه آهنگر را روی 

آنتن برد و همچنان خبری از »۸۷ متر« نبود. 
بود  شده  عنوان  که  شرایطی  در  سریال  این  پخش  در  طولانی  وقفه 

تصویربرداری سریال »۸۷ متر« از مدت ها قبل به پایان رسیده است، در همان 
زمان هم سوال برانگیز بود و البته این پرانتز را هم باز می کرد که شاید انجام 
مراحل فنی در فرصت مناسب و با حوصله بیشتری از نوع عیاری، دلیل به 

تعویق افتادن پخش باشد.
اواخر دی ماه ۱۴۰۰ ، تاخیر در پخش سریال کیانوش عیاری کم کم رو به 
فراموشی بود که حاشیه ای دیگر دوباره این مجموعه را سر زبان ها انداخت. 

حاشیه ای عجیب و پرسش برانگیز، این بار از نوع سانسور گربه!
گفت وگوی کیانوش عیاری با یک نشریه سینمایی و طرح موضوع سانسور 
صحنه های گربه در سریال  »۸۷ متر«، این اتفاق را رقم زد. عیاری در بخشی از 
صحبت هایش گفته بود، »من می خواهم پیشِ آقای جبلی )رییس صداوسیما( 
بروم و این را بگویم که گربه مثل سگ نیست تا مثلا بگویید از نظر شریعت 

مشکلی برای تلویزیون ایجاد می کند. همه جای ایران پر از گربه است ...«
در پی این اظهارات، شبکه یک سیما نیز در پاسخی به کارگردان »۷۸ متر« 
سریال های  پخش  سابقه  عیاری،  آقای  ادعای  »برخلاف  بود:  آورده  چنین 
مختلف از تلویزیون حاکی از آن است که نشان دادن عادی برخی حیوانات 
مانند گربه و پرندگان در آثار نمایشی محل اشکال و حذف نیست، بلکه نمایش 
تصاویر مکرر، غیرضروری و نابجا در صحنه هایی از سریال برای نشان دادن 
رفت و آمد حیوانات در محیط خانه از سوی بازبین تذکر داده شده است و 
برخی تصاویر مانند غذا دادن به گربه در سریال از سوی بازبین ایراد گرفته 

نشده و صرفا تصاویر مکرر، محل اشکال بوده است.«

این آخرین خبری بود که تا آخرین روزهای اسفند ماه ۱۴۰۰ از این پروژه رسما 
اعلام شد و بعد از آن به نظر می رسید پرونده سریال پخش نشده »۸۷ متر« 
به تهیه کنندگی و کارگردانی کیانوش عیاری با پیچیدگی بیشتری همراه باشد. 
سریالی که در آن بازیگرانی چون علی دهکردی، مهران رجبی، شهین تسلیمی، 
فریده سپاه منصور، محمد بحرانی، داریوش کاردان، زنده یاد علی انصاریان، 

حسین سلیمانی و فریبا کامران ایفای نقش کرده اند.

حاشیه های آخرین سریال عیاری
سانسور گربه ها و تسویه حساب با تلویزیون


